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Oœwiadczenie skierowane do minister rozwoju regionalnego El¿biety Bieñkowskiej

Szanowna Pani Minister!
Z niepokojem przyjmujê dochodz¹ce do mnie wiadomoœci o zaistnia³ym opóŸnieniu w realizacji pro-

jektu zmierzaj¹cego do objêcia sieci¹ szerokopasmowego internetu wschodniej Polski.
Pod koniec ubieg³ego roku rz¹d przyj¹³ „Strategiê rozwoju spo³eczeñstwa informacyjnego w Polsce do

2013 roku”. Jednym z jej za³o¿eñ by³a budowa sieci szerokopasmowej w piêciu województwach, w tym
w województwie lubelskim. Obietnice rz¹du dotycz¹ce tego, ¿e w 2013 roku we wszystkich urzêdach
i firmach oraz w 90% domów bêdzie dostêp do szybkiego i taniego internetu, by³y przyjmowane bardzo
entuzjastycznie w naszym wci¹¿ niedofinansowanym i niedoinwestowanym regionie lubelskim.

Na tym etapie inwestycji kluczowym dokumentem jest stadium wykonalnoœci projektu. Tymczasem
gotowego dokumentu nadal nie ma, mimo ¿e termin oddania tego dokumentu up³yn¹³ prawie dwa lata
temu. Tak du¿e opóŸnienie w tak wczesnej fazie inwestycji jest, wed³ug mnie, bardzo niepokoj¹ce. To
wrêcz zagra¿a realizacji projektu. Konieczne jest przecie¿ stworzenie ca³ej infrastruktury œwiat³owodów,
masztów, wêz³ów telekomunikacyjnych, a to bêdzie z pewnoœci¹ utrudnione ze wzglêdu na specyfikê go-
spodarcz¹ rejonów, w których te prace maj¹ byæ prowadzone. Eksperci alarmuj¹, ¿e opóŸnienie mo¿e
spowodowaæ utratê unijnych dotacji przeznaczonych na realizacjê projektu, a po 2013 roku ponowne
przeznaczenie tak du¿ych œrodków na ten cel nie bêdzie ju¿ mo¿liwe. Obawiam siê, ¿e obecnie rozlicze-
nie projektu przed Komisj¹ Europejsk¹ by³oby bardzo trudne, a ju¿ na pewno by³oby k³opotliwe.

W zwi¹zku z tak¹ sytuacj¹ uprzejmie proszê Pani¹ Minister o odpowiedŸ na nastêpuj¹ce pytania.
Kiedy plan wykonalnoœci projektu bêdzie gotowy i kiedy zaczn¹ siê kolejne fazy inwestycji?
Udzia³ w projekcie prywatnych operatorów umo¿liwi³by nadrobienie opóŸnienia. Czy w zwi¹zku

z tym przewiduje siê budowê sieci w systemie partnerstwa publiczno-prywatnego?

Z powa¿aniem
Grzegorz Czelej




